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Spørgsmål nr. 1 (Alm. del) fra Folketingets Indfødsretsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre nærmere for den sag, der omtales i 

artiklen ”19-årige Sabrina skal udvises: Jeg er pæredansk, men 

det mener systemet ikke” bragt på www.dagens.dk den 25. juni 

2015 og forklare, hvorfor der i den konkrete sag er udstedt et 

dansk nationalitetspas til en udenlandsk statsborger, og hvad 

ministeren vil gøre for at sikre, at den slags fejl ikke forekom-

mer? Vil ministeren i forlængelse heraf oplyse, hvor hurtigt en 

ansøgning om dansk statsborgerskab fra Sabrina Beltran vil 

kunne forelægges udvalget med henblik på at optage hende på 

et lovforslag om indfødsrets meddelelse med dispensation fra 

visse af naturalisationscirkulærets krav ud fra den praksis, der 

har udviklet sig i udvalget for ansøgere, der på grund af myn-

dighedsfejl har troet, at de var danske statsborgere? 

(http://www.dagens.dk/indland/19-%C3%A5rige-sabrina-skal-

udvises-jeg-er-p%C3%A6redansk-men-det-mener-systemet-

ikke)” 

 

Svar: 

 

Udlændinge-, Integrations- og Boligministeriet har til brug for besvarelsen 

af spørgsmålet anmodet Justitsministeriet om en udtalelse vedrørende ud-

stedelse af danske nationalitetspas. Når udtalelsen foreligger, vil Udlæn-

dinge-, Integrations- og Boligministeriet vende tilbage til spørgsmålet. 

 

På grund af sommerferie forventes dette først at kunne ske i august 2015.  

 

 


